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 تصدير
 

يشككككككخل الالاست الاجككككككاراتسفق اللمجا اللمرظ لنفات المنظمال هت مس   جككككككالا ا 
المنشككككككجالا من ولاو الجىككككككجو للس اللةال المسككككككا ددة هتمدي  أد ككككككل اللدمال 

 هالاأكد طاقات ا تركسز أجل من المنظمال تسككالدم ا لاا ية كما أنه أاالا .للمسككالسدين

 اتفاه تلديل للس لضكككككادة .الجج ة نلس دق يسكككككسرهن دس ا ملسناللا جمسع أن من

الاجككككاراتسفق مج ةملسة  دالالاست  .دق البسةة اللا جسة للاغسرال المنظمة اجككككافا ة
ت ديد الأمداف المنشجالا ةلس ضجء المجا ا المااحة هت ديد الارق للجىجو للس مذه 

 مذه ت مس  هكسلسة نظمة،الم أمداف الاجاراتسفق ت ديد الالاست هيا من .الأمداف

 .الأنشاة لانلسذ مذه البرامج  من مفمجةة هتاجير الغايال،
   

 ككأممسككة ةملسككة  من ككا هليمككا نككا  ائككدلا هطنسككة  نظمككة كمالسلق ال اه مككا من انالاقككا  
منظمة شككركاء من أجل  ةملت ؛الالاست الاجكككاراتسفق دق ت مس  الامسز الميجكككسكككق

قساالا المباا ال الشكككبا سة  دق تسككك   طمجحة اجكككاراتسفسة  ناء ةلس (P4P)  السكككلام
مع الميجككككسككككال  شككككراكةال ةبر ميثر تنمجظ  إقلس  النسل الأز ق هتمدي  ةمل لنسككككانق

 أنشكككككاا ا لفمسع ال اكمة الميجكككككسكككككسة  مسم ا ذلك دق ملازمة الجطنسة هالدهلسة

 .جعلحارام الانه المسامر الااجير ،لم نسةا ،الم اجبسة  ، الشلادسة :دق هالمامثلة
 

 الالاست ه شككككة ةمل اللمل الدؤهب للمشككككا كسن دق ولاىككككة الجثسمة مذه هتمثّل  

 قسااالمن ولال ا منسكككج ق المنظمة ه تجادَ َ ةمدت ا المنظمة ه  الاق الاجكككاراتسفق

 دق الاشكككككا كسة المن فسال  اجكككككالدام اللاة للق الاجىكككككل ت  قده  .مفلس الإاا لا

 هاللا جسة الداولسة ه سةا ا ة،نظمالم هاقع ت لسل ت كككمنت الاجكككاراتسفق حس  الالاست
  ملالف المصل ة أى اب هاحاساجال تاللال هد   ، (SWOT) اجالدام أجلجب ججال 

كما جكككاممت حلمال النماا هالفلسكككال  . المصكككل ة ت لسل أىككك اب اجكككالدام   دةات  
 مسكككامبل اجكككاشكككراف دق مفاومذا ال دق المالصكككصكككسن اللبراء   لض مع الاشكككاه ية

 .الماامة للأةجام همسا ددات ا ةنظمالم
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لاجككككككاراتسفسة تخمن دق كجن ا تلبسرا أىككككككسلا ةن لاة لن المجلا ال مسمسة ل ذه ال ا
  .هتفجيد ودمات ا الممارحال الاق تنااظ   ا الأشككككككلاد ال اا جن ةلس تاجير المنظمة

شسر الق أن مذه اللاة ل شخلقهنجا أن ن لت ، هلنما هض  تجضع دمت لغرض الإجراء ال
همن منا حرىكككت المنظمة ةلس تصكككمس  مذه  .لسا  ت جيل ا الق هاقع ةملق ملمجس 

الاجككككككاراتسفسة  خل ةناية ةلس أن تخجن قا لة للانلسذ دق لطا  الملاسال هالمسزانسال 
اللمل كما نفدا الاأكسد ةلس احارام مذه اللاة الاجككككككاراتسفسة هالالازام   ا ه .المااحة

واة ةمل ماخاملة هآلسة هاضكككككك ة للماا لة هالامسس   ةلس تنلسذما من ولاو هضككككككع
جاللاد الد هس المسالاالا للا أن نشخر كل من شا ك دق دق اللاام، هلا يسلنا،  .ها

اللاة لاجكككاراتسفسة  مسكككاممال قسمة أثرل تمجيم ا كما  ت فهأمذا الف د المالاظ  
أكمل هجه  إذن هنيكد أننا لن ندور أظ ج د دق جككككككبسل تنلسذما ةلس  .أغنت تاللات ا

 . الله
                                                                                           

 م مد جماو الدين الشسخ  مدنق  

 لمنظمة شركاء من أجل السلام المدير الانلسذظ
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 تلريف المصال ال الرئسسسة

 المصالح الالريف

 

ى  ال هالمما جكككككككال الإاا ية الاق ت دا الأااء طجيل المدمق مفمجةة المرا

لمنظمة ملسنة هيا كككككككمن ذلك هضكككككككع الإجكككككككاراتسفسة هتابسم ا هالامسس  

للرد ه الاالق تركز  الااا لا الاجككككاراتسفسة ةلس ملاحظة هت لسل ا "هالماا لة

دق  ضكككككككجء نجاحق المجلا هال كككككككلف دق  (الم ككداال ) هالمسجا البسةسككة

     .المنظمة

اا لا الإ
 الاجاراتسفسة

يع من ج ةلمق يسككالدم لبلج لا الأهلجيال هالأمداف هت ديد البرامج هالمشككا 

 الماا لا ةلس ت مس  مذه الأمداف ولاو دارلا زمنسة ملسنة  ما ياماشككس مع

 . املةة هالأوذ  لسن الاةابا  المجا ا المااحة هالملجقال المنظمتاللال الم

الالاست 
 الاجاراتسفق

سفق ثسمة أه تمرير يجث  مراحل هملرجال ةملسة الالاست الاجاراتهةبا لا ةن 

   ملسنة زمنسة مدلا دق  ة،نظمالاق تنلذما الم

اللاة 
 الاجاراتسفسة

الاق   الإجراءال أه الأنشككاة جككلسككلة من أه تلصككسلس  رنامج مق واة اللمل

تسكككككككام  واة اللمل دق  .للجىكككككككجو للس امداف المنظمة  يفب تنلسذما

 املإنفاز م  جدهو زمنق لا مس  ال دف، هىكككساغة ا ا المالج ةتجضكككسح المج

  .المسيهلسن  شخل هاضح هت ديد م دالا ،

 واة اللمل
Action Plan 
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مق تلك الصكككككككج لا الاق يفب أن تخجن ةلس ا المنظمة غسر ال خجمسة ا الرؤي

دق المسكككككككامبل همق الإجا ة ةلس السكككككككياو اللاد،  ماذا ترججه المنظمة 

نظرلا مثالسة للغاية أه الجج ة الاق مسككامبل، ه الاالق د ق لخسان ا دق ال

 تريد أن تبلغ ا المنظمة دق المسامبل

 االرؤي

Vision 

 دلسلة اللمل؟ مذا دق مق لماذا «هججاما جبب» جالة  المنظمة  تلنق 

 . ؤيا ا ت مس   اتفاه مسكككككككامما ا هكسلسة الاق تلدم ا ، اللةال ةمل ا،

تللل المنظمة؟  تصكككككككف ماذا ،  مة لبسان الغرضمق ةبا لا اائه ملنس آور 

 الرجالة تنفز ما تللله لمن؟ هكسفه

Mission 

ه الللسككلة الاق أ، تابناما المنظمة الاق المشككاركة المباائ من مفمجةة مق

المثل ه ا ديد المس   نظمة؛ حس  تمجم المتججّه جكككككككلجك أدراا المنظمة 

 :مثلا   همن مذه المس  . الاق جككككككا خ  جككككككلجكسات ا الأولاقسة ال ككككككجا ته

 .الخ ...، الم نسةه،  ، المشا كةالنزامة، الم نسة، لشلادسة، المساءلة ا

المس  
 الميجسسة

با لا  يال أم  ةن ة لأهلج يال هتبنس للمنظمة المل ة ا غا مداف ةلس ا ال لأ  ها

ولاو  تجاج  اا لمنظمة جكككجف الرئسسكككة الاق هتلنق الا ديال الإجكككاراتسفسة،

ل ا تأثسر ملمجس ةلس طريمة ةمل ه الرؤيا  ت مس  مراحل من الأهلس المرحلة

  .ة أه قد ت ا ةلس ت مس  ناائج طمجحةنظمالم

الم ايا 
 الاجاراتسفسة
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 :وللسة ةن المنظمة
 

دق مدينة الرىسرد  2023ت  تأجسس منامة شركاء من أجل السلام دق اللام 

لشبا سة اللاةلة همق مباا لا ا هب  إقلس  النسل الأز ق  جاجاة أ  لة من المباا ال ا

هجككككككرةان ما   .منادى الركسزلا همفمجةة البان الد امسة –جملسة نبض البلد  –الأمل 

ت دف منامة  حس  .الإقلس دق الشككبا سة  الميجككسككالأحد أم  ت المنظمة أىككب 

شكككككركاء من أجل السكككككلام الق تمخسن الشكككككباب هتجحسد طاقال المباا ال الماةدية 

ي  أنمجذجا ي اذى  ه دق تجىسل أىجال الشباب الداةسة لاملسل النزاع  الاقلس  لامد

همفا  ة الاداةسال الناجمة من ال ره ال هكل اشكككخاو اللنف من أجل ل جكككاء اةائ  

    .قلس إالسلام هالانمسة المسادامة دق شاس   جع ال
 

همن ولاو ةمل ككا لمككا ير ج ةلس أ  لككة جككككككنجال ةملككت مككذه الخسككانككال المخجنكة 

نظمال الجطنسة هاللالمسة مما نامة شكككركاء من أجل السكككلام مع اللديد من الملم

المنظمة وبرال لاا ية ماراكمة أكسبا ا تأيسد المفامع الم لق هحظست كذلك  منح

 نسل ثمة الف ال المان ة حاس أضككككك ت من المنظمال الشكككككبا سة الرائدلا دق مفاو 

   .اللمل الإنسانق  الاقلس 
 

تمااز  الانظس  الفسد لاجكككككسما دق مفاو  (P4P) جل السكككككلامشكككككركاء من أ منظمة

المككد لا ه لككدى المنظمككة مخاككب تنلسككذظ دلككاو لككديكك .ال جكمككة هالرقككا ككة الككداولسككة

كما تامسز المنظمة  جججا مفلس لاا لا مانجع  .هالخلاءلا لانلسذ البرامج هالمشرهةال
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الاجاراتسفسة  هممسزلا هيرشد المنظمة الق الاجج ال قجية الالصصال يملك ةلاقال

هيشكككرف ةلس ةمل المخاب الانلسذظ، كما ييكد الازام المنظمة  مباائ االشكككلادسة 

هملايسر الرقا ة الداولسة اضادة الق تمسس  أااء المنظمة هقساس الامدم ن ج ت مس  

 .الأمداف الإجاراتسفسة

 

ياخجن دري  ةمل منامة شكككككركاء من أجل السكككككلام من مفمجةة من الأدراا الذين 

 يمنجن  رؤيا المنظمةهي المسككادامة شككاطرهن الشككغف  اللمل الأنسككانق هالانمسةيا

أما أة ككككاء مفلس لاا لا المنظمة  .هلدي   ةلاقال جسدلا مع المسككككالسدين هقسم ا

ما  سن الميملال هيفملجن  -دلدي   وبرال م نسة ةالسة دق مفالال تلصككصككات   

دة الق تناغم   الاام مع ، لضكككككككاهالمما جكككككككة اللملسة اللمسمة الللمسة الردسلة

كما لجككككامابت المنظمة نلبة من اللبراء ذهظ الإنفازال  .مجظلق المخاب الانلسذظ

ةلاهلا ةلس ذلك، دإن  .هالمسككككاممال المامسزلا لللمل كمسككككاشككككا ين غسر مالرغسن

اقسمة  أد ككل المما جككال اللالمسة هكسلسة تابسم ا لدي   ملردة المنظمة  وبراء

 .الإقلس مل  الل  س  تناجب  سةة 

 
 :الإجاراتسفسةلةداا اللاة  من فسة

 :ةبر اللاجال الاالسة الإجاراتسفسةلمد ت  لةداا اللاة   
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 الخاسبال الالريلسة للمباا ال الشككبا سة المخجنة لمنظمة  مراجلة هت لسل اللديد من

الماللمة  ة، الاما يرالسكككككككا م(Organization’s Profiles)شككككككركاء من أجل السككككككلام 

  .ا ا أنشا

  لإطلاع ةلس لديد من الجثائ  المنشككككككج لا  ا لمنظمال ةن الصكككككككاا لا الال سة ا دهل

من أجل لةداا ت لسل شكككككككامل  .ةن لقلس  النسل الأز ق خجمسة الميجككككككسكككككككال اله

 .المان سن تجج النظمة هملردة همجضجةق للبسةة اللا جسة للم

  سلة من جل ت لسل البسةة ة من أجل نظممع نلبة من كجاا  الم حلمال النماالجراء 

 .نظمة هأهلجيات ا الاجاراتسفسةه جالة هأمداف الم اهتاجير  ؤي نظمةللم الداولسةا

  ةبر ه شككة ةمل  تخاملق تشككا كق ن ج هد  الإجككاراتسفسةاللاة ملامح  مناقشككة

الملاصكككككسن هه لض اللبراء  مفلس الإاا لا منسكككككج ق المنظمة هأة كككككاء    كككككج 

  .هممثلق الف ال ذال الصلة

 ي  مسككككككجالا اللاة الاجككككككاراتسفسة دق لجاماع مفلس لاا لا المنظمة ةرض هتمد

هلجازلا الممارحال اللازمة لانلسذ اللاة هآلسة ماا لة  .هلقرا ما  صككككككج ت ا الن ائسة

 .هتمسس  أنشاا ا المنشجالا

 :اللاة الإجاراتسفسة لةداا من ال دف

 كلاءلا  دعاللاملسن ه طاقال اجكككاثما  المنظمة من ولاو هاقع  ااجير المسكككاممة 

  تمدم ا الاق اللدمال

 الأمداف هالأهلجيال الاجكككاراتسفسة هالسة تنلسذ  ىكككساغة الرؤيا هالرجكككالة هالمس  ه ناء

 البرامج
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 ت م   مسككامبلسة لاجج ال اللا جسة الجىككجو البسةة الفديدلا ةلس الماغسرال مجاكبة

  المنظمة أمداف

 الاق  الا ديال هكذلك ،المنظمة   ا تاماع الاق الإمخانسال ةلس ال ككككجء تسككككلست

 تجاج  ا يمخن أن

 من هال د المااحة اللرد لاجككككككاغلاو ملردة نماط المجلا هال ككككككلف هالسككككككلق 

  .الماجقلة الا ديدال

  جامااب الامجيل للمنظمة من  مساجى هت مس  المان سنالمساةدلا دق ةملسة ا

 الاجادامة من أكبر

 ت ديد الإطا   لساليهتلصككككسم الم ام المسككككه ت جيل الأمداف للس م ام تنلسذية

 ماالزمنس لانلسذ

 الاجكككككاراتسفسة الأمداف لا مس  اللازمة هالأنشكككككاة هالمباا ال المشكككككا يع ت ديد. 

 للمنظمة

 هالمباا ال المشكككككككا يع لانلسذ زمنسة واة واة  رامفسة ماخاملة هلةداا  لج لا لا 

 .هالأنشاة المنشجالا
 

 :لرؤياا
 

 

 

 

 

 
 

 
 

 الماساهية  هاللرد  السلام هال مجق ن ينلك  دسه الناسآمك ججاان
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 :جالةلرا
 
 
 
 

 

 
 
 

 
 

 :ميجسسةالمس  ال
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 :أهلجيال الإجاراتسفسةلا
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 منظمة  ائدلا تسام   امسز دق  ناء قد ال الشباب هزياالا درد 
 مشا كا   من أجل ت مس  السلام الإجاماةق  إقلس  النسل الأز ق،

 :هذلك من ولاو
 لامخكسن الشباب هزياالا لندماج   الم نق لقامكة  رامج مالدالا .1

 تشفسع مشا كة الشباب دق تاجير السساجال هالبرامج اللامة  .2

 المشاركة  ناء الالاهن هالشراكال مع الميجسال ذال الأمداف .3
 

  :المسادامالسلام 

 م ا  ة وااب الخرامسة هال د من اللنف هكادة أشخاو الامسسز 

  لحارام الانجع هالمساممة اللاةلة دق  ناء السلام هت مس  الجئام الاجاماةق 

  (هاللاجةسسن هضككك ايا ال رهب النازحسن)اللمل ةلس ضكككمان تجادر ال مجق لللةال ذال ال شكككاشكككة – 

 ال صجو ةلس ودمال المساندلا الاجاماةسة هالدة  النلسق  -اللدالة -  ال ماية مثل ح

 الشلادسة  .1

 النزامة .2

  (الم اجبسة)المساءلة   .3

 (الإحارادسة)الم نسة  .4

 الإلازام  .5

 لحارام الانجع .6

 الالل  المسامر  .7

               
 
 
 

 

الشفافية

النزاهة

المساءلة

لززا الاالمهنية

احزرا  التنوع

تعلم ال

المستمر
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  :تمخسن الشباب

 ميجككسككسةاة  المباا ال الشككبا سة من ولاو لقامة الشككراكال هتبااو المللجمال ه ناء المد ال ال.  

جاما صالال ها جسما دق مفاو تخنجلججسا الات شباب لا جسة لل جا ىمل الم ا ال الأ اب الق جانب 

  .الدة  ل   هزياالا درد المناىرلا لم ايام  المل ة

 لس تنمسة قد ال الشككباب الاقاصككااية من ولاو تاجير قد ات   الم نسة هزياالا درد ال صككجو ة

 ةمل  

  الماء  –الغذاء )الاأكد من أن الشككككباب يلسشككككجن دق مفاملال ت ظس  اللدمال الأجككككاجكككسة– 

  .(هتخنجلججسا الإتصالال  هغسرماالمأهى هالص ة هالاللس   همصاا  الااقة 

 

  :لشراك الشباب  

  تجدسر  سةة آمنة للشككباب للمسككاممة اللاةلة دق ال سالا اللامة لضككادة الق تشككفسع المناىككال

شبا سة لل جا  هالمناقشة  الالاهن المثمر هالاغسسر الإيفا ق من أجل مسامبل  ق ايام  هتلزيزال

 .هاةد

  الانمسة الاجاماةسة هالسكككساجكككسة هزياالا درد لندماج   تشكككفسع مشكككا كة الشكككباب دق ق كككايا

 همسامما   دق ةملسة ىنع المرا ال هتاجير السساجال هالبرامج اللامة 

  النازحسن هاللاجةسسن هضكككك ايا  )اللمل ةلس ضككككمان تجادر ال مجق لللةال ذال ال شككككاشككككة

هالدة  النلسككق ال صككجو ةلس اللدمال الاجاماةسة  -اللدالة -مثل ح  ال ماية  – (ال رهب

 الاجاماةق  -
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 :أمداف الإجاراتسفسةلا

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 ناء السلام هت مس  الجئام الإجاماةقه تملسل النزاع تلزيز اه  الشباب دق  

 مة اة  مشا كة الشباب هتشفسع مسامما   دق ةملسة لتلاذ المرا ال هىنع السساجال اللا 

  تجدسر منصال لل جا  الشبا ق المثمرهتللسل المباا ل لمناىرلا ق ايام  المل ة 

 خرامسة هكادة أشخاو الامسسز هم ا  ة وااب ال المبنق ةلس النجع الاجاماةق  د من اللنفال 

   إقلس  النسل الأز قتجدسر لمخانسة ال صجو ةلس اللدمال الأجاجسة للمفاملال 

 إقلس  النسل الأز قال مجق لللةال ذال ال شاشة  ر كادة اللمل ةلس ضمان تجاد 

 ا ية بر تاجير السساجال، الاجاراتسفسال هالأنظمة الإاللمنظمة ة ترقسة البنسة الا اسة 

 اةديةهالفملسال الم الدهلسة هالجطنسة المنظمال مع ه ناء ت اللال مسادامة شراكالتاجير 

  زيز الإ شاا هتل (دنسة –لاا ية  -قسااية   - تمنسة )دق المفالال الملاللة  قد ال الشباب  دع

 الجظسلق      

 قد ات   الإقاصااية هزياالا درد تجظسل   هلندماج   الم نق تمخسن الشباب هتنمسة 

 شبا سةتشفسع الأدخا  المباخرلا من ولاو تجدسر حاضنال الأةماو لمشا يع  ياالا ألأةماو ال 

    جالا اتججسع هتنجيع مجا ا المنظمة من ولاو اجامااب الدة  من الف ال الملاللة لا مس 

 الممدمة مالهاللد البرامج تنلسذ آلسةججا ه ت سسنارادسة هلاا لا المجا ا البشرية هالمااية  إح  
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 :ماالبال تنلسذ اللاة

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 تمسسم ا ةلس هاللملمنظمة لل الاجاراتسفسة اللاة تنلسذ ماا لة لفنة تشخسل 

 .مسامر  شخل

 للمنظمة  الاشغسلسة اللاة لةداا(Action Plan) هالإجراءال الزمنق الإطا  تجضح الاق 

 .الاجاراتسفسة اللاة هثسمة دق ه ال الاق هالمباا ال البرامج ملالف  انلسذ اللاىة

 البسانال   رىد هالامسس  الماا لة لفنة تمجم   س  هالسنجية الده ية الاما ير لةداا

 .الأااء  ميشرال الماصلة هالمللجمال

 منسج ق المنظمة لدى الاجاراتسفق الالخسر ثمادة نشر 



 

  
P4P 14 

 

 : (Action Plan) الانلسذ واة

 

 تنلسذ واة تاجير ال كككره ظ من دإنه دلاو  شكككخل الاجكككاراتسفسة اللاة تنلسذ ل كككمان

 مشكككرهع لخل الماجقلة الاخللة المشكككا يع هتمدير لانلسذ ماخامل زمنق  رنامج تا كككمن

 له  النمجذج مشككا  مج كما اللناىككر من مفمجةة تا ككمن الانلسذ هواة المنلذلا، هالف ة

 :أاناه
 

ال دف 

 الإجاراتسفق

الف ة   البرنامج

 سيهلةالم

دارلا  الاخللة

 الانلسذ

 الأااءميشرال 
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 :الماا لة هالامسس 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 ماا لة آلسة هججا من  د لا اللاة، جكككنجال مدا  ةلس الإجكككاراتسفسة الأمداف ت م  مدى لامسس 

 مصلجدة منا ةلسه نال  ما همق للمساس، هقا لة هاض ة الالة ذال ةلس ميشرال ترتخز هتمسس 

 .المساس هميشرال الإجاراتسفسة  سن الأمداف تر ت مصلجدة همق هالامسس ، الماا لة

 

 مساجى قساس ةلس مد ته  ياس  هالامسس  للماا لة نظاما  من أجل السلام  شركاء منظمة تلامد

  صج لا هشلادسة  دقه المالدالا هالادولال البرامج ةن الناتج هالأثر الجج ال الاجاراتسفسة، ت مس 

 همسالسدين شركاء من أى اب المصل ة مع الالاةلسة المشا كة ولاو همن مسامرلا هاينامسخسة

  :هالامسس  للماا لةالاق تسالدم ا المنظمة  هالالسال الااهال ام  يلق هدسما .همان سن

 للبرامج أثر ها اجال مسجحاله ت لسل الأهضاع. 

 للمشا يع المنلذه هواامسة مرحلسة تمسسمسة ا اجال. 

 المالسة الاما ير دس ا  ما الده ية هالسنجية الاما ير. 

 للبرامج هالمشا يع الده ية المسدانسة الزيا ال تنلسذ  

 اه ظ  شخل قساج ا هماا لة الأااء ميشرال اةداا 

 

 للاة ذه ال اه ظ  ا دي  المسام ال كككككره ظ منمن أجل السكككككلام أنه  شكككككركاء منظمةهتيكد 

 هالا دي  المنصككككرمة، اللارلا ولاو هأهجه المصككككج  الانفازال الاةابا   لسن الأوذ مع الاجككككاراتسفسة

 الماا لة  مصككلجدة الجا الا الميشككرال هكذلك الانلسذ  مصككلجدة الجا الا المشككا يعجمسع  يشككمل

  .هالامسس 
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1.1 Prefac 
Strategic planning is the backbone of organizational success, enabling them to fulfill their 

mission by reaching target groups and providing optimal services. It is a management tool 

organizations use to concentrate their efforts and ensure all staff members move in the same 

direction, adapting to external environmental changes. Strategic planning involves defining 

desired goals in light of available resources and devising ways to achieve those goals. It 

includes setting organizational objectives, developing strategies to achieve them, and 

implementing related programs. 

Recognizing the significance of strategic planning in achieving institutional excellence, 

Partners for Peace (P4P) has built an ambitious strategy to lead youth initiatives in the Blue 

Nile region. This initiative aims to provide impactful humanitarian and developmental work in 

partnership with national and international institutions, adhering to the organization’s core 

values: transparency, accountability, professionalism, continuous improvement, and respect for 

diversity. 

This document is the culmination of diligent efforts during a strategic planning workshop 

attended by the organization’s staff and Board of Directors. The strategy was developed using 

participatory methodologies, including SWOT analysis, stakeholder analysis, and consultations 

with field experts. 

The true strength of this strategic plan lies in its reflection of the collective input of individuals 

committed to the organization’s development and service enhancement. This plan is designed 

for practical implementation, considering available resources and budgets, supported by a 

detailed action plan, and robust monitoring and evaluation mechanisms. 

We extend our gratitude to everyone who contributed to this effort. We pledge to implement 

the strategy effectively to achieve the organization’s goals. 

 

 

 

 

 

 

Mohamed Jamal Aldein ElSheikh Madani 

Executive Director of Partners for Peace 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Stratigic Plan  
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Term Definitions 

 Strategic 

Management 

A set of administrative decisions and practices that determine an 

organization’s long-term performance, focusing on analyzing 

environmental opportunities and constraints in light of internal 

strengths and weaknesses. 

 

Strategic 

Planning 

A scientific approach to defining priorities, goals, and actionable 

programs within a set timeframe, aligned with the organization’s 

aspirations and resources 

Strategic 

Plan 

A document outlining the steps and outcomes of an 

organization’s strategic planning process over a specified period 

Action Plan 
A detailed program or series of steps to achieve organizational 

goals, specifying required resources, timelines, and responsibilities. 

 

Vision 
, The future image of what the organization aspires to become

answering the question, "What does the organization hope to 

achieve in the future 

Mission 
The organization’s raison d'être, detailing its purpose, the 

groups it serves, and how it contributes to achieving its vision 

Institutional 

Values 

set of shared principles adopted by the organization that guides its 

members' behavior. Examples include transparency, accountability, 

professionalism, integrity, and inclusivity 

Stratigic Issues 
The key priorities of an organization that significantly impact its 

ability to achieve ambitious results 
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Background of the Organization 
Partners for Peace Organization (P4P) was established in 2023 in the city of 
Roseires, Blue Nile Region, by four active youth initiatives: Daroub Al-Amal 
Initiative, Nabd Al-Balad Association, Al-Rakeeza Forum, and Al-Ban Dramatic 
Group. The organization quickly became one of the most prominent youth 
institutions in the region. P4P aims to empower youth and unify the efforts of 
grassroots initiatives in the region, providing a model for amplifying the voices of 
youth advocating for conflict reduction and addressing the consequences of wars 
and all forms of violence to lay the foundations for peace and sustainable development across 

the region. 
 
Over the past four years, the founding entities of P4P have collaborated with many national and 
international organizations, which has provided the organization with accumulated 
administrative expertise. This has earned it local community support and the trust of donors, 
making it one of the leading youth organizations in the humanitarian field within the region. 
 
P4P is distinguished by its strong governance and internal controls. The organization has an 
effective executive office with the capacity and competency to implement programs and 
projects. Additionally, P4P features a diverse Board of Directors with strong and exceptional 
relationships. The board provides strategic direction, supervises the executive office, and 
ensures the organization's adherence to principles of transparency and internal control 
standards while evaluating its performance and measuring progress toward achieving strategic 
goals. 
 
The P4P team comprises individuals passionate about humanitarian work and sustainable 
development. They share the organization's vision and values and maintain good relationships 
with beneficiaries. Members of the Board of Directors bring high professional expertise in their 
respective fields, combining advanced academic qualifications with extensive practical 
experience. They work harmoniously with the executive staff. Moreover, the organization has 
attracted a select group of experts with outstanding achievements and contributions as part-
time consultants. These experts possess deep knowledge of global best practices and their 
application in the region's work environment. 
 

Methodology for Preparing the Strategic Plan 
The strategic plan was developed through the following steps: 
1.Review and Analysis: 
- Reviewing and analyzing profiles of the youth initiatives forming P4P and 
previous reports related to their activities. 
- Examining published documents from international organizations and 
government institutions regarding the Blue Nile Region to prepare a 
comprehensive and objective analysis of the external environment and donor 
trends. 
 
2.Internal Analysis: 
- Conducting a series of discussions with the organization's personnel to analyze 
its internal environment and develop its vision, mission, goals, and strategic 
priorities. 
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3.Participatory Workshops: 
- Discussing the strategic plan's features using an integrative and participatory 
approach in a workshop attended by P4P members, board members, experts, 
specialists, and representatives of relevant entities. 
4.Finalization and Approval: 
- Presenting the draft strategic plan at a Board of Directors meeting for final 
approval and endorsing proposals for implementing the plan and monitoring and 
evaluating its intended activities. 
 

Objective of Preparing the Strategic Plan 
- To contribute to developing the organization by harnessing the energies of its 
staff and improving the quality of its services. 

- To articulate the vision, mission, values, and strategic objectives while building 
implementation mechanisms. 
- To adapt to external environmental changes and establish future orientations 
aligned with the organization’s goals. 
- To highlight the organization’s strengths and capabilities while identifying 
potential challenges. 
- To identify strengths and weaknesses, seize opportunities, and mitigate 
expected threats. 
- To aid in attracting funding from donors and achieving greater sustainability. 
- To translate goals into actionable tasks, assign responsibilities, and set a timeline 
for execution. 
- To define projects, initiatives, and activities required to achieve the strategic 
goals. 
- To create an integrated programmatic plan and establish a timeline for 
implementing desired projects, initiatives, and activities. 

 

 

Vision 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A safer  Sudan  where  people  enjoy peace and  equal rights and opportunities 
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A leading organization contributing excellently to building youth capacities and 
increasing their opportunities for participation to achieve social peace in the Blue 
Nile Region through: 

 
  Implementing diverse programs to empower youth and enhance their 

professional integration- 
Encouraging youth participation in the development of policies and public 
programs- 
Building cooperation and partnerships with institutions sharing similar goals- 

 

Mission 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Our Values 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Transparency1- 

2-Integrity 

Accountability3- 

4-Professionalism 

Commitment5- 

6-Respect for Diversity 

Continuous Learning7- 
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iesStrategic Priorit :  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

: 
 
. 

Sustainable Peace: 

 nationCombating hate speech and reducing violence and all forms of discrimi . 

 Promoting respect for diversity and actively contributing to peacebuilding and 

achieving social harmony 

 Working to ensure the availability of rights for vulnerable groups such as displaced 

persons, refugees, and war victims ) ) including o protectionThe right t  - Justice - 

Access to social support services and psychological assistance 

 

 

Youth Empowerment 
 Supporting youth initiatives through partnerships, information sharing, 

and building institutional capacities, in addition to honing essential 

ls for youth, particularly in the field of communication technology, skil

attracting support for them, and increasing advocacy opportunities for 

their pressing issues. 

 Enhancing youth economic capacities by developing their professional 

eir employment opportunitiesskills and increasing th . 

 Ensuring that youth live in communities with access to basic services 

(food, water, shelter, health, education, energy resources, 

communication technology, and more) . 

Youth Participation 
 Providing a safe environment for youth to actively contribute to public 

life, in addition to encouraging youth platforms for dialogue and 

discussion on their issues, fostering productive collaboration, and 

ange for a promising futuredriving positive ch . 

 Encouraging youth participation in social and political development 

issues, increasing opportunities for their integration, and enhancing 

making and the development of public policies -their role in decision

and programs. 

 ng the availability of rights for vulnerable groups )such as Ensuri

displaced persons, refugees, and war victims(, including The right to 

protection - Justice -Access to social services and psychosocial support. 
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Strategic Objectives 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

. 

 th in conflict reduction, peacebuilding, Strengthen the role of you

and achieving social harmony. 

 Support youth participation and encourage their contributions to 

making processes and the formulation of public policies-decision . 

 ctivate Provide platforms for productive youth dialogue and a

initiatives to advocate for their pressing issues. 

 based violence, all forms of discrimination, and -Reduce gender

combat hate speech. 

 Ensure access to basic services for communities in the Blue Nile 

Region 

 vulnerable groups in the Blue Work to guarantee the full rights of 

Nile Region. 

 Enhance the organization's infrastructure by developing policies, 

strategies, and administrative systems 

 Develop partnerships and build sustainable alliances with 

grassroots associationsinternational and national organizations and . 

 Build youth capacities in various fields )technical, leadership, 

administrative, and technical( and strengthen career guidance. 

 Empower youth, develop their economic capabilities, and increase 

fessional integrationtheir employment opportunities and pro . 

 Encourage innovative ideas by providing business incubators for 

youth entrepreneurship projects. 

 Expand and diversify the organization's resources by attracting 

support from various entities to achieve its mission. 

 aterial resources professionally and improve Manage human and m

the quality and mechanisms for implementing programs and 

services. 
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Requirements for Implementing the Plan 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Key Success Factors

The organization focuses on youth initiatives.

The Board of Directors has strong and distinguished relationships.

An encouraging environment with a well-governed administrative and 
financial system.

Effective partnerships with various relevant entities.

High-quality projects and programs that achieve positive results.

Availability of specialized consultants and experts.

Effective institutional communication with partners and donors

 Form a committee to oversee the implementation of the organization's 

inuous evaluationstrategic plan and ensure its cont . 

 Develop the organization's operational plan )Action Plan( to outline the 

timeline and procedures for executing the various programs and 

initiatives mentioned in the strategic plan document. 

 monitoring and evaluation  Prepare periodic and annual reports, with the

committee tracking data and information related to performance 

indicators. 

 Promote a culture of strategic thinking among the organization's 

members. 
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Action Plan: 

is essential to To ensure the effective implementation of the strategic plan, it 

develop an implementation plan that includes a comprehensive timeline for 

executing projects, an estimation of the expected costs for each project, and the 

executing entity. The implementation plan includes a set of elements as indicated 

the model below in : 

 

Strategic 

Objective 
 

 

Program 
 

 

Responsible 

Entity 
 

Cost 
 

Implementation 

Period 
 

Performance 

Indicators 
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Monitoring and Evaluation 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

To assess the extent to which strategic objectives are achieved over the years of 

the plan, there must be a monitoring and evaluation mechanism based on clear and 

measurable indicators. This mechanism, referred to here as the Monitoring and 

Evaluation Matrix, links strategic objectives with measurement indicators. 

 

Partners for Peace adopts a monitoring and evaluation system characterized by its 

impact of ability to measure the achievement of strategic directions and the 

various programs and interventions with accuracy, transparency, and on a 

continuous and dynamic basis. This is done through interactive participation with 

stakeholders, including partners, beneficiaries, and donors. Below are the main 

echanisms used by the organization for monitoring and evaluationtools and m : 

 

 Situation analysis, surveys, and impact studies for programs. 

 term and final evaluation studies for implemented projects-Mid . 

 Periodic and annual reports, including financial reports. 

 Regular field visits to programs and projects. 

 Developing performance indicators and monitoring their measurement 

periodically. 

 

Partners for Peace emphasizes the importance of periodically updating this 

shortcomings during the strategic plan, taking into account achievements and 

previous period. This update includes all projects listed in the implementation 

matrix as well as the indicators mentioned in the Monitoring and Evaluation 

Matrix. 

 


